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Stopp för uppförande av legala klotterväggar - 
svar på skrivelse 

Förvaltningens förslag till beslut 

Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Johanna Engman Britt Mattsson 

stadsdelsdirektör avdelningschef 

Sammanfattning 

Petra Gardos Ek m.fl. (M) inkom den 10 mars 2016 med en 

skrivelse om stopp för uppförande av legala klotterväggar i 

stadsdelsområdet. I skrivelsen önskas svar på om förvaltningen har 

någon uppfattning om huruvida det ökade antalet anmälda 

klotterbrott grundar sig i reella ökningar samt hur förvaltningen ser 

på möjligheten på att åtminstone införa ett moratorium för 

klotterväggar i avvaktan på att trafikkontoret utreder den kraftiga 

ökningen av klotteranmälningar. 

 

Det är trafikkontoret som ansvarar för att ta emot 

klotteranmälningar och för att utföra klottersaneringen. 

Förvaltningen har varit i kontakt med trafikkontoret som anger att 

klotteranmälningarna har ökat de senaste åren. Förvaltningens 

parkdriftsentreprenör bekräftar detta då de upplever att de gör mer 

klotteranmälningar nu jämfört med tidigare år.  

 

Förvaltningen har inte fått något uppdrag att arbeta med att ta fram 

legala väggar (för klotter, graffiti eller gatukonst). Ingen annan 

förvaltning arbetar med detta inom Norrmalms stadsdelsområde.  
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Bakgrund 

Petra Gardos Ek m.fl. (M) inkom den 10 mars 2016 med en 

skrivelse om stopp för uppförande av legala klotterväggar i 

stadsdelsområdet. Stadsdelsnämnden beslutade på sitt sammanträde 

den 10 mars 2016 att överlämna skrivelsen till förvaltningen för 

beredning. 

Ärendet 

Enligt skrivelsen har klotteranmälningarna nära fördubblats i 

Stockholms stad sedan den rödgrönrosa majoriteten tillträdde, värst 

är det i innerstaden även om problemen är tilltagande även i 

ytterstaden. Parallellt med detta har stadens efterlevnad av 24-

timmargarantin försämrats vilket gör att intrycket av Stockholm blir 

allt mer smutsigt och otryggt. Klotter och annan form av 

skadegörelse är ett problem och måste bekämpas, skriver Petra 

Gardos Ek m.fl. i sin skrivelse. 

 

I skrivelsen anges att legala klotterväggar riskerar att bidra till ökad 

otrygghet i närområdet samtidigt som erfarenheter från flera ställen 

visar att legala klotterväggar även ökar spridningen av illegalt 

klotter och skadegörelse i området runt den lagliga väggen. 

 

I skrivelsen önskar Petra Gardos Ek m.fl. (M) svar på följande 

frågor: 

- Har stadsdelsförvaltningen någon uppfattning om huruvida det 

ökade antalet anmälda klotterbrott grundar sig i reella ökningar? 

 

- Hur ser stadsdelsförvaltningen på möjligheten på att åtminstone 

införa ett moratorium för klotterväggar i avvaktan på att 

trafikkontoret utreder den kraftiga ökningen av klotteranmälningar? 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden i 

samråd med trafikkontoret. 

Förvaltningens synpunkter 

Det är trafikkontoret som ansvarar för att ta emot 

klotteranmälningar och för att utföra klottersaneringen. 

Förvaltningen har varit i kontakt med trafikkontoret som anger att 

klotteranmälningarna har ökat de senaste åren. Förvaltningens 

parkdriftsentreprenör bekräftar detta då de upplever att de gör mer 

klotteranmälningar nu jämfört med tidigare år.  

 

Förvaltningen har inte fått något uppdrag att arbeta med att ta fram 

legala väggar (för klotter, graffiti eller gatukonst). Ingen annan 

förvaltning arbetar med detta inom Norrmalms stadsdelsområde.  
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När förvaltningen i december 2015 besvarade ett medborgarförslag 

om gatukonst (dnr 1.2.3.-614/2015) angavs också att förvaltningen 

inte har något specifikt uppdrag att arbeta med gatukonst men har 

uppdraget att arbeta för närdemokrati och ta till vara på invånarnas 

engagemang. Förvaltningen beskrev att gatukonst potentiellt kan 

integreras i parkupprustningsprojekt som förvaltningen ansvarar för. 

Enligt förvaltningen kan arbete med gatukonst vara en metod för 

medborgardialog. I parkupprustningsprojekt arbetar förvaltningen 

ibland med offentlig konst och i sådana fall finns möjlighet till 

samarbete med konstnärer inriktade på gatukonst.  

Bilaga 

Skrivelsen 

 


